
       

Eesti Jahimeeste Seltsi juhatuse koosoleku protokoll 

9. novembril 2023. a. kell 13.00-16.00 

Toimumiskoht: Kuristiku 7, Tallinn ja veebis 

 

Osalesid: (14) Raivo Aeg, Aigar Jürjens, Mati Kivistik, Toomas Kõuhkna, Arvi Luuk, Andres 

Onemar, Margus Puust, Jaanus Põldmaa, Endrik Raun, Tiit Tammsaar, Andres Vainola, Raul 

Vahter, Priit Vahtramäe, Marko Vinni, zoomis (7) Riho Breivel, Ive Kuningas, Tiit Rammul, 

Rein Rosenberg, Karel Rüütli, Jaak Volmer, kokku 21 juhatuse liiget. 

Puudusid: Aigar Kallas, Tarmo Lehiste, Mikk Marran, Kalle Palling. 

Koosoleku juhataja on Margus Puust, protokollija Lea Truska. 

 

Enne koosoleku algust avatakse Ida-Virumaa jahimehe Urmas Roodeni jahiteemaline näitus 

EJS kontoris. Õnnitletakse sünnipäeva puhul Tiit Tammsaart. 

 

1. Päevakorra kinnitamine. 

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku kinnitada päevakord. Tehakse ettepanek lisada varem 

saadetud päevakorrale Viljandimaalt Karksi JS tulnud EJS liikmeksastumise avaldus. 

Hääletatakse: kõik nõus. 

Otsus: Kinnitada päevkord:  

1.Päevakorra kinnitamine. 

2.Relvaseaduse võimalikud muudatused. Margus Puust. 

3.MTÜ Vana Otepää jahindus ja loodusõpe liikmeksastumise avalduse läbivaatamine. 

4.MTÜ Karksi JS liikmeksastumise avalduse läbivaatamine. 

5.Maakondlike organisatsioonide eelarvete analüüsi tulemused. Priit Vahtramäe.  

6.EJS-i IT arenduste ülevaade. Karri Urban. 

7.Vahekokkuvõte sõraliste küttimisest. Metskitse teema. Priit Vahtramäe.  

8.Aasta 2024 teema otsustamine.  

9.Muud küsimused ja infod. 

 9.1 Info suurkiskjate ümarlauast. Priit Vahtramäe, Tõnis Korts 

10.Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

 

2. Relvaseaduse võimalikud muudatused. Margus Puust. 

Margus Puust selgitas juhatuse liikmetele relvaseadust puudutavaid võimalikke muudatusi, 

mis on seotud praeguse julgeoleku olukorraga Euroopas. Jahimeestel on olnud probleeme 

relvalubade pikendamisel, laskepaikades jahirelvade sisselaskmisel jmt. 

Juhatuse liikmed tegid ettepaneku, et tõstatunud küsimustele tuleks kutsuda aasta alguses 

vastama spetsialist vastava ala ametkonnast. 

Otsus: Võtta teadmiseks ning järgmisel aastal veebruaris kutsuda teema arutelule vastava ala 

spetsialist. 

 

3.MTÜ Vana Otepää jahindus ja loodusõpe liikmeksastumise avalduse läbivaatamine. 

EJS tegevjuht Tõnis Korts selgitab, et jahiselts kuulus enne Valgamaa JÜ-sse. Tänaseks on 

nad iseseisev organisatsioon ning soovivad astuda EJS liikmeks. Lisatud on avaldus ja seltsi 



liikmete nimekiri.  

Valgamaa JÜ esimees, juhatuse liige Rein Rosenberg kommenteerib, et tema oma 

organisatsiooni esindajana ei ole Vana-Otepää JS EJSi liikmeks astumise vastu. Vanast 

koosseisust on seal alles ca pooled ehk 12 jahimeest. Pooled mehed ei ole uue seltsi 

nimekirjas, millest on väga kahju.  

Juhatuse liikmed arutavad, et EJSile on tähtis, et jahimeestel säiliks võimalus kodu lähedal 

jahti pidada ning nad oleks meie liikmeskonnas edasi. Neil peaks olema võimalus kuuluda 

edasi maakondlikku jahiorganisatsiooni. Valgamaa JÜs ei saa juriidilised isikud ühistusse  

kuuluda. Jaak Volmer ütleb, et Tartus saavad jahiseltsidega mitte liitunud jahimehed olla 

Tartu JK liikmed ja neid on ligi 50. 

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku hääletada Vana-Otepää jahiselts EJS liikmeskonda 

arvamise kohta. 

Hääletati: Kõik poolt. Vastu ja erapooletuid ei ole.  

Otsus: Võtta Vana-Otepää Jahiselts EJS liikmeks. 

 

3. Karksi jahiseltsi liikmeksastumise avalduse läbivaatamine. 

Tõnis Korts tutvustab Karksi Jahiseltsi poolt EJSile edastatud liikmeksastumise avaldust. 

Seltsis on 35 liiget. Üldkoosoleku otsus alusel soovivad nad astuda EJS liikmeks. Karksi JS 

on Viljandimaa JL endine liige. 

Karksi Jahiseltsi avaldust kommenteerib EJS juhatuse liige Priit Vahtramäe: probleemid ja 

põhjused on samad, mis eelmises punktis käsitletud Valgamaa jahiseltsi juures, jahipiirkonna 

kasutusõiguse loa pikendamisel tekkis uus MTÜ, kuhu kõik endised liikmed enam ei kuulu. 

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku hääletada Karksi Jahiseltsi EJS liikmeskonda kuulumise 

kohta. 

Hääletati: Kõik poolt. Vastu- ja erepooletuid ei ole. 

Otsus: Võtta Karksi Jahiselts EJS liikmeks. 

4. Maakondlike organisatsioonide eelarvete analüüsi tulemused. Priit Vahtramäe.  

EJS juhatuse liige Priit Vahtramäe teeb ülevaate maakondlike klubide eelarvetest. Need on 

oma ülesehituselt väga erinevad. Vahtramäe on koostanud eelarvetest koondtabeli, mille 

kohta juhatusele selgitusi jagab. Analüüsitud on 12 maakonna eelarved, leitud on sarnased 

tulud-kulud. On välja selgitatud, millised tegevused toovad tulu kõigile, väljatoodud on 

keskmine. Tuludest on põhiosa liikmemaksud ja koolituste korraldamine, halduslepingust 

tulenev tulu, SAK lepingu tulud, lasktiirude tulu, trofeede hindamise tulu ja majandustegevus. 

Kulud on erinevad, kattuvad töötasu ja autokulud. Erinevate maakondade liikmemaks 

moodustab erineva osa kogu tulubaasist. 

Juhatuse liikmed küsivad palju täpsustavaid küsimusi. Tõdetakse, et eelarvetes nähtuv töötasu 

kulu on keskmiselt väga väike.  

Juhatuse liikmed kiidavad Priit Vahtramäed hea ja põhjaliku töö eest.  

Koosoleku juhataja ütleb, et eelarvete kokkuvõte oli EJS liikmete majandustegevusest 

ülevaate saamiseks. Nüüd saab töögrupp teemaga edasi minna. 

Töörühma liikmed Andres Onemar ja Toomas Kõuhkna arutavad, et töörühm tuleb esimesel 

võimalusel kokku ja teeb edasise tegevuse plaani. 

Juhatuse liikmed arutavad järgmise aastal kehtivaid lepinguid ja lisafinantside teenimise 

võimalusi. EJS põhimõtteliselt toetab maakondlike organisatsioonide tegevust ja olemasolu ja 

nende lagunemine teeb murelikuks. Tuleb leida võimalusi olemasoleva struktuuri 

tugevdamiseks. 

Raul Vahter ütleb, et tuleb liikuda liikmete finantsilise võrdsuse poole. Ajakiri Eesti Jahimees 

on suur argument. Ajakirja aastatellimuse hinda tuleb tõsta. 

Aigar Jürjens ütleb, et igasugune struktuuri muutus peab olema raamis, et ei kaotaks liikmeid. 

Maakonnad on ju erinevaid. Andres Onemar: Nüüd on finantsanalüüs olemas ja läheme edasi.  



Riik näeb organisatsiooni jahipiirkonna tasemel, me peame oma seltsi sinna vahele panema. 

Otsus: Struktuuri töörühm koguneb 22.11 ning planeerib edasise tegevuse. 

 

5. EJS-i IT arenduste ülevaade. Karri Urban. 

EJS projektijuht Karri Urban teeb ülevaate 2023. a. tehtud IT töödest ja arendustest. 

IS Metsises on arendatud tööd detailaruannetega. On tehtud tööriist halduslepingu täitmiseks 

s.h. välisriigi kodaniku jahitunnistuste topelt kannete elimineerimine. Viidi sisse koolituse 

määruse muudatused. Uuendati küsimuste andmebaasi, lisati selgituste viited. Lasti 

automaatika kursuste nimekirjade juures. Augustist on muudetud avalikuks teenus eesti 

jahitunnistuse pikendamiseks automaatselt otse läbi süsteemi. Toimib e-posti põhine teavitus.  

Jätkati töid x-tee keskkonnas. Arendati andmevahetust KKI ja politseiametiga. EJSi osa on 

arendatud. KeA arendab oma „otsad“. PPA ga oleme sõlmimas lepingut. X-tee maksumuse 

suurusjärk ca 10 tuh +km 

Äpis – aadressi muutmine koos postiindeksiga parandus. Jahitunnistuse peatamise info 

kuvamine. Jahise-, veebikeskkond. Jahilubade taotlemine. Andmed kaasa jahilubade 

taotlemisel. Muudatus on, et jahiloa taotlemisel läheb teavitus 1 tunni jooksul. Jahipiirkonna 

kasutajate vahetusega seoses tekkis vajadus andmeid arhiveerida. X-tee teenuste arendamine. 

Koordinaatide kuvamise korrastamine. Lisaks veel väiksemaid parendusi.  

Jahise osas on mitmeid uuendusi, mis on seotud ulukiseirega. Null aruannete esitamise 

võimalused ulukiseire osas. Jahipiirkonna juhtidele on lisandumas tööriistad töölaua osas: 

vaatlusperioodid, sisestused, kinnitamata sisestused, mis on seotud küttimisega: 

küttimisstatistika ja kasutatud load. Jahises toimub trofeemooduli loomise ettevalmistamine. 

Juhatuse liikmed tunnustavad tehtud tööd, küsivad täpsustavaid küsimusi ja teevad edaspidise 

osas ettepanekuid. Arutatakse jahipidamiseõiguse haldamise küsimusi, mis praegu on KM 

haldusalas. Juhatuse liikmed arvavad, et see peaks samuti olema leitav süsteemist, et oleks 

jahimeestel vähem eksimusi. Jaanus Põldmaa käsitleb küsimust põllumeeste huvist kasutada 

kahjustuste vaatluste osi. Põllumehed oleksid nõus Jahise kasutamise eest tasuma. Põldmaa 

selgitab, et süsteemis sisenemine tasu eest nõuab uusi arendusi ja riistvara, millega IT 

komisjon tegeleda saab. 

Otsus: Võtta teadmiseks ja kiita EJS IT alast tegevust.   

 

6. Vahekokkuvõte sõraliste küttimisest. Metskitse teema. Priit Vahtramäe.  

Juhatuse liige Priit Vahtramäe teeb ülevaate sõraliste küttimise statistikast 1. novembri 

seisuga. Esimesena käsitletakse metskitse küttimist. Metskitse populatsiooni olukord on 

mõned üksikud piirkond välja arvate väga halvas seisus. Ettekandja arvab, et EJS juhatus 

peaks jahimeestel soovitama selle hooajal metskitse jaht peatada ning küttimismahtude 

täitmata jätmise kohta teha teavitus keskkonnaagentuurile, see annaks metskitsele 

populatsiooni edasiarengu võimaluse.  

Juhatuse liikmed arutavad ettepanekut. Piirkondade juhid kirjeldavad oma jahalade metskitse 

olukorda. Arutatakse ka kiskjate s.h. ilvese arvukuse küsimusi. Kui metskitsi on vähe on see 

ohuks ka ilvese populatsioonile. 

Otsus: Koostada KeAle märgukiri metskitse populatsiooni arvukuse langusest. Kirjas märkida 

ka metskitse populatsioonide madalseisu varasemal perioodil. Paluda KeAl metskitse 

küttimise mahtude alatäitmise eest jahiseltse mitte karistada. 

Probleemid on ka metssiga küttimisega eriti katkupiirkondades. Küttimismahtude määramine 

tundub jahimeestele ebareaalne, seda suurendatakse pädevaid põhjendusi toomata. Juhatuse 

liikmed arutavad küsimust, arvamused ja lahendused on piirkonniti erinevad. Põlvamaal on 

metssigade arv väga väike, samas saartel on küttimise mahud väga suured. 

Juhatuse liikmed leiavad, et  seireandmetega ja mahtude arvestustega ollakse elust maas 

umbes 2 aastat. Nende otsustes puudub operatiivsus ja ajakohasus. 



Vahtramäe teeb veel ülevaate põdra ja hirveküttimisest. Saared on hirvejahiga poole mahu 

peal. 

Otsus: Võtta teadmiseks. Tegevjuhil koostada ja saata märgukiri KeAle. 

 

7. Aasta 2024 teema otsustamine.  

EJS tegevjuht Tõnis Korts on teinud ülevaate pakutud teemadest. Eelnevalt on juhatuse 

liikmetel olnud kahe nädala jooksul hääletada oma lemmiku poolt. Enim hääli on saanud kodu 

kaitsmise temaatika. Ta teeb ettepaneku, et järgmine aasta on  Kaitse kodu! aasta. 

Hääletati: kõik poolt. 

Otsus: 2024 aasta teema on Kaitse kodu! 

 

9. Muud küsimused ja infod. 

9.1 Info suurkiskjate ümarlauast. Priit Vahtramäe, Tõnis Korts 

30. oktoobril toimus suurkiskjate koostöökogu, kus arutati hundi ja ilvese küttimist ja hundi 

küttimismahte. Juhatuse liige Priit Vahtramäe ja EJS tegevjuht Tõnis Korts teevad arutelust 

ülevaate. 

Otsus: Võtta teadmiseks. 

 

10. Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

 Järgmine juhatuse koosolek toimub 14. detsember kell 14-15. Pärnus Ranna hotellis. 

 

 

Koosoleku juhataja                                                                Protokollija 


